
VESTA: Village for Education, Support, Therapy, and Assistance 

The VESTA Village for Orphan Care project, initiated by Sanabel Society, is a heartfelt endeavor aimed at transforming 

the lives of 800 orphaned children in Gaza, ranging from kindergarten to sixth grade. With a budget of $1 million, this six-

month initiative seeks to move beyond traditional orphan sponsorship by weaving together psychological healing, quality 

education, engaging recreational activities, and family empowerment into a cohesive and sustainable humanitarian project. 

Operating six days a week, VESTA opens its doors to 800 children, ensuring those children receive its nurturing services 

each week. The village is designed to be a safe haven where children can begin to heal from trauma, build resilience, and 

acquire the skills necessary to reconstruct their lives. 

At the heart of the village's mission is a robust psychological support program. Through individual and group therapy 

sessions, children confront and process the traumas they've endured. Participating in workshops focused on visual arts, 

storytelling, theater, sports, and life skills encourages creativity, self-expression, and social integration. Licensed therapists 

provide speech and communication therapy, while regular health check-ups and nutritional support safeguard the children's 

physical well-being. Daily nutritious meals, including fortified biscuits, fruits, and balanced hot lunches, address food 

insecurity and promote healthy development. 

Education is a cornerstone of the village's offerings. Classrooms, adhering to the Palestinian Ministry of Education’s 

curriculum and led by certified teachers, provide three hours of structured learning each day. Upon completion, children 

receive official certificates recognized by the ministry, facilitating their reintegration into formal schooling. This academic 

instruction is enriched with recreational activities that blend play with skill-building, ensuring that children experience joy 

and a sense of normalcy during their recovery journey. 

Understanding that a child's well-being is deeply connected to their family's stability, this project aims to address the 

immediate needs of these families through providing counseling and training services to the most 200 disadvantaged 

families VESTA help guardians process their own traumas, fostering a healthier home environment. Additionally, VESTA 

strives to alleviate the hardships faced by these families, ensuring their well-being and stability. It extends its support to 

economically empower families for sustainable change. Through initiating small-scale enterprises, such as sewing or urban 

farming, this project promotes economic independence and breaking cycles of poverty.  

The project is funded through a sponsorship model that emphasizes transparency and long-term sustainability. Donors 

contribute to comprehensive care packages that cover therapy, education, meals, and family support. Regular progress 

reports from the VESTA Association keep donors informed and engaged, cultivating a global community invested in the 

children's futures. 

Anticipated Outcomes: Building a Brighter Future 

Over the course of six months, the project aims to achieve tangible outcomes: 

• 800 children each week will exhibit improved mental health, academic progress, and social skills.

• By the program's end, participants will have overcome significant psychological barriers, earned educational

certifications, and gained the confidence to reintegrate into society.

• 200 Families will experience enhanced economic resilience and emotional well-being, contributing to the

dismantling of poverty and dependency cycles.



والعلاج والمساعدة فيستا: قرية للتعليم والدعم 

طفل يتيم في غزة، من مرحلة    800يعُد مشروع قرية فيستا لرعاية الأيتام، الذي أطلقته جمعية سنابل، مسعىً نابعًا من القلب يهدف إلى تغيير حياة  

الأيتام الروضة إلى الصف السادس. بميزانية قدرها مليون دولار أمريكي، تسعى هذه المبادرة، التي تستمر ستة أشهر، إلى تجاوز مفهوم رعاية  

 .التقليدي من خلال دمج العلاج النفسي والتعليم الجيد والأنشطة الترفيهية الممتعة وتمكين الأسرة في مشروع إنساني متماسك ومستدام

طفل، مما يضمن حصولهم على خدماتها التنموية أسبوعيًا. صُممت القرية لتكون ملاذاً آمناً   800تعمل فيستا ستة أيام في الأسبوع، وتفتح أبوابها لـ  

 .للأطفال حيث يمكنهم البدء في التعافي من الصدمات النفسية، وبناء المرونة، واكتساب المهارات اللازمة لإعادة بناء حياتهم

شجع  يرتكز عمل القرية على برنامج دعم نفسي قوي. من خلال جلسات علاج فردية وجماعية، يواجه الأطفال الصدمات التي مروا بها ويعالجونها. تُ 

امل كالمشاركة في ورش عمل ترُكز على الفنون البصرية، ورواية القصص، والمسرح، والرياضة، ومهارات الحياة، الإبداع والتعبير عن الذات والت

الأطف الغذائي على صحة  الدورية والدعم  الصحية  الفحوصات  تحُافظ  بينما  والتواصل،  للنطق  المُرخصون علاجًا  المعالجون  يقُدم  ال  الاجتماعي. 

ن الغذائي وتعُزز النمو  الجسدية. تعُالج الوجبات الغذائية اليومية، بما في ذلك البسكويت المُدعّم والفواكه ووجبات الغداء الساخنة المتوازنة، انعدام الأم

 .الصحي

يشُرف عليها مُعلمون  يعُدّ التعليم ركنًا أساسيًا في خدمات القرية. توُفر الفصول الدراسية، التي تتبع مناهج وزارة التربية والتعليم الفلسطينية، والتي  

لوزارة، مما يسُهّل إعادة مُعتمدون، ثلاث ساعات من التعلم المُنظم يوميًا. عند إتمام الدراسة، يحصل الأطفال على شهادات رسمية مُعترف بها من ا

رح والشعور دمجهم في التعليم النظامي. يثُري هذا التعليم الأكاديمي أنشطة ترفيهية تجمع بين اللعب وبناء المهارات، مما يضمن للأطفال تجربة الف

 بالحياة الطبيعية خلال رحلة تعافيهم.

توفير خدمات   إدراكًا لارتباط رفاهية الطفل ارتباطًا وثيقًا باستقرار أسرته، يهدف هذا المشروع إلى تلبية الاحتياجات العاجلة لهذه الأسر من خلال

أكثر صحة.  أسرة محرومة. تساعد منظمة فيستا الأوصياء على تجاوز صدماتهم النفسية، مما يعزز بيئة منزلية    200الإرشاد والتدريب لأكثر من  

ين الأسر  بالإضافة إلى ذلك، تسعى فيستا جاهدة للتخفيف من الصعوبات التي تواجهها هذه الأسر، وضمان رفاهيتها واستقرارها. كما تقدم دعمها لتمك

تقلال الاقتصادي اقتصاديًا لتحقيق تغيير مستدام. من خلال إطلاق مشاريع صغيرة، مثل الخياطة أو الزراعة الحضرية، يعزز هذا المشروع الاس 

 .وكسر حلقات الفقر

تعليم يمُول المشروع من خلال نموذج رعاية يركز على الشفافية والاستدامة طويلة الأمد. يساهم المانحون في حزم رعاية شاملة تغطي العلاج وال

لمي مستثمر  والوجبات ودعم الأسرة. تبُقي تقارير التقدم الدورية من جمعية فيستا المانحين على اطلاع دائم ومشاركين، مما يسُهم في بناء مجتمع عا

 في مستقبل الأطفال. النتائج المتوقعة: بناء مستقبل أكثر إشراقًا

 :على مدار ستة أشهر، يهدف المشروع إلى تحقيق نتائج ملموسة

.طفل أسبوعيًا تحسنًا في صحتهم النفسية وتقدمهم الأكاديمي ومهاراتهم الاجتماعية 800سيظُهر  •

ماج في  بنهاية البرنامج، سيكون المشاركون قد تجاوزوا حواجز نفسية كبيرة، وحصلوا على شهادات تعليمية، واكتسبوا الثقة اللازمة لإعادة الاند •

.المجتمع

.أسرة بتعزيز المرونة الاقتصادية والرفاهية العاطفية، مما يسُهم في تفكيك حلقات الفقر والتبعية 200ستتمتع •




